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1030. VÁNOČNÍ TURNAJ
TŘÍČLENNÝCH DRUŽSTEV

9VELIČKOVI: ARCHITEKTI NAŠEHO 
VEŘEJNÉHO PROSTRANSTVÍV neděli 24. března proběhlo již tradiční velikonoční tvoření. Jarní dekorace na dům i na stůl si vytvořili dě� i 

dospělí. Na výběr to bylo opravdu mnoho, od klasických věnců po drobné košíčky či zapichovátka a spousta 
barevných drobnos�. Pro dě� byly připraveny i různá tvoření z papíru, vaty, stuh a kartonu. Návštěvnici si také 
mohli uplést pomlázku. Na místě se též daly zakoupit jarní sazeničky – narcisky a sedmikrásky – za které 
děkujeme manželům Polehlovým. Během celého odpoledne nechybělo oblíbené občerstvení ve formě 
palačinek s marmeládou nebo čokoládovou pomazánkou, čaje a kávy, které nám s úsměvem na tváři připravovali 
Tea, Markéta, Tea a Jarda. V rámci velikonoční svátků byla pro dě� připravena i „velikonoční bojovka“ – po obci 
bylo rozmístěno devatenáct oboustranných kar�ček s otázkami, po vyluštění tajenky pak následovala malá 
věcná a sladká odměna.        Lenka Mokrá

Na velikonoční svátky jsme se nachystali společně 

Jan Havlena

V sobotu 23. března se konal další ročník tema�ckého karnevalu ve Vladislavi. Tentokrát se nesl v duchu 
komiksu a všech superhrdinů, co ke komiksu neodmyslitelně patří. K poslechu, a hlavně k tanci, pro 

všechny zahrál DJ STŘELA. V tombole bylo připraveno více jak 800 cen. Nechybělo tradiční „krmení“ bombóny, 
spousta hopíků, balónku a hlavně zábavy.  Soutěže a společné tance si užili dě� i dospělí. Děkujeme všem za 
účast a budeme se těšit zase za rok. 

Karneval ve Vla! 
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V rámci rozvoje obce a zlepšení podmínek pro vzdělávání se plánují zajímavé 
projekty, které zahrnují zejména zateplení budov mateřské a základní školy, 
výstavbu zázemí pro komunální techniku a terénní pracovníky městyse 
a vytvoření sportovní a relaxační zóny. Tyto inicia�vy nejen přinesou 
modernizaci infrastruktury, ale také podpoří celkový rozvoj obce.

Váš starosta Jan Havlena

Vytvoření sportovní a relaxační zóny v místě stávajícího víceúčelového hřiště 
a rybníka v Sádkách je dalším krokem k podpoře zdravého životního stylu pro 
žáky školy a občany obce. Tato nová zóna nabídne možnos� pro sportování, 
odpočinek a setkávání občanů v přátelském prostředí. Podpora pohybu 
a ak�vit přispěje k celkovému zlepšení životního standardu.

Jistě mnozí z vás zaregistrovali, že proběhlo další kácení starých stromů před 
obecním úřadem a kolem státní silnice ve směru na Třebíč. Následujícím 
krokem bude realizace další etapy výsadby nových stromů a úpravy veřejného 
prostranství, a to na parkových plochách směrem na Třebíč a před základní 
školou. Výsadbou nových stromů se městys snaží udržet ekologickou 
rovnováhu, příjemné veřejné prostranství a zlepšit životní prostředí v naší obci 
pro budoucí generace.

Do jarních měsíců bych vám všem rád popřál hodně zdraví, štěs� a úspěchů 
nejen v osobním životě, ale i v tom profesním. Mějte odvahu prosazovat své 
zdravé názory, snažte se být tolerantní a vnímaví k druhým a nezapomínejte si 
užívat každý okamžik s rodinou a blízkými. Společně můžeme udělat tento rok 
zase o něco lepším pro každého z nás.

Vážení občané Městyse Vladislav, 
dostává se vám do rukou další vydání obecního zpravodaje, ve kterém se 

můžete seznámit s některými událostmi a připravovanými akcemi v naší obci.

Dalším významným projektem je zřízení lékárny v budově zdravotního 
střediska. Bohužel se otevření proza�m na nějakou dobu odkládá, a to z 
důvodu, že budoucí provozovatel v současné době řeší problém, kdy se potýká 
s nedostatkem odborného personálu. Otevření lékárny zcela nepochybně 
přinese občanům komfort v obstarávání léků a zdravotnických potřeb, protože 
už nebudou muset dojíždět do lékáren v Třebíči.

Jedním z hlavních projektů je v současné době výstavba nového parkoviště 
u zdravotního střediska. Tato akce má za cíl zlepšit dostupnost pro pacienty 
a návštěvníky, kteří často trpí nedostatkem parkovacích míst. Nové parkoviště 
bude bezbariérové a přispěje k pohodlnějšímu přístupu k obvodnímu lékaři 
nebo provozovně oční op�ky.

Výstavba moderního zázemí pro komunální techniku a pracovníky přispěje 
k efek�vnější správě obce. Nové prostory umožní lepší organizaci práce 
zaměstnanců, což povede ke zvýšení efek�vity služeb poskytovaných 
občanům. Důležitou součás� projektu je také ohled na ekologii a udržitelnost.

Výstavba parkoviště u hřbitova a další etapa výsadby Aleje parašu�stů jsou 
významnými kroky jednak k připomenu� historických událos�, jednak ke 
zlepšení prostředí a komfortu v místní čás� Střížov. Plán výstavby parkoviště 
u hřbitova je reakcí na nedostatek parkovacích míst pro návštěvníky tohoto 
místa a nové parkoviště by mělo nabídnout již dostatek prostoru pro 
parkování. Tím se také minimalizuje riziko nevhodného parkování v okolí 
hřbitova, což přispěje k bezpečnos� a pohodlí všech návštěvníků. Dnes už 
velmi známá Alej parašu�stů se stává jedním z charakteris�ckých prvků místní 
čás� Střížov, a tak blížícím se dubnových sázením dalších stromů si znovu 
můžeme připomenout hrdinné činy našich parašu�stů v době druhé světové 
války. Nové stromy budou pečlivě vybrány a péči o ně zajis� skupina místních 
nadšenců.

V obci Hostákov se blíží plánovaná údržba umělého povrchu víceúčelového 
hřiště a oprava opevnění návesního rybníka. Tyto akce jsou důležité pro 
zachování kvality sportovního zázemí pro občany a veřejného prostranství. 
Údržba umělého povrchu víceúčelového hřiště je nezbytné opatření pro 

zachování kvality, bezpečnos� a dlouhodobé udržitelnos� tohoto sportovního 
zařízení. Pravidelná regenerace a údržba jsou inves�cí do zdraví, bezpečnos� 
a pohody uživatelů. Opevnění návesního rybníka je nedílnou součás� kulturní 
krajiny Hostákova. Jeho oprava je nezbytná pro ochranu okolních pozemků 
z důvodu postupujícího borcení stávajícího kamenného opevnění. Kvalitně 
zrekonstruované opevnění také přispěje k zachování hodnoty návesního 
rybníka jako významného ekologického prvku v obci.

Zateplení budov mateřské a základní školy je klíčovým krokem k dosažení 
energe�cké úspory a zlepšení prostředí pro vzdělávání dě�. Nové izolační 
materiály pomohou snížit náklady na vytápění a zlepší tepelný komfort uvnitř 
budov. Tím se vytvoří přívě�vější prostředí pro žáky i pedagogy.

Vážení a milí,

před několika měsíci jsem v jedné knize narazil na příběh, o který bych se 

s vámi rád podělil:

Byl časný podzim a jedna paní si vyšla na procházku po asfaltové silnici. 

Nalevo od silnice byl smrkový les, napravo svah a potom pole. Slunce sví�lo, 

když tu náhle na svahu žena uviděla obrovské mraveniště. Mravenci pilně 

běhali přes silnici do smrkového lesa a sbírali jehličí a chras� na stavbu 

mraveniště. Avšak po několika minutách vždy přijelo auto a několik tuctů 

mravenců přejelo. Ostatní byli trochu zmatení, ale pohybovali se dál v oné 

smrtonosné stopě. Žena si pomyslela: „Co mám dělat, abych je zachránila?” 

Dala nohu na okraj silnice do mravenčí stopy, aby je přiměla k návratu. Ale 

mravenci, jak už to u mravenců bývá, začali přes nohu šplhat a pokračovali ve 

smrtonosné stopě. A opět přijelo auto a mravence přejelo. Žena běžela do lesa, 

přinesla větší klacek a položila ho do mravenčí stopy. Ale mravenci, jak už to 

u mravenců bývá, si našli cestu kolem klacku, navázali na svou pachovou stopu 

a znovu běhali přes silnici. A opět přijelo auto a mnoho jich usmr�lo. Tu žena 

uviděla nedaleko skulinu vedoucí pod silnici: „Kdybych tam mohla mravence 

nasměrovat, potom by se skulinou dostali do blízkého lesa, aniž by je něco 

přejelo.“ Začala tedy mravence nohama popostrkovat, aby je pohnula běžet 

směrem ke skulině. Skoro jeden metr se jí to dařilo, potom se však první 

mravenec obrá�l a ostatní ho následovali. Běhali ve své obvyklé stopě přes 

silnici, přijelo auto a některé zajelo.

Žena se zoufale napřímila a vykřikla: „Co mám tedy dělat? Musela bych být 

jedním z vás a mluvit vaší řečí, abych vám mohla ukázat cestu k životu!“ 

(Monika Nemetscheková, cit. In: Josef Maureder, Porozumět Božímu volání)

Přeji vám i vašim blízkým požehnané velikonoční svátky.

Ten příběh se váže jak k Vánocům, tak i k Velikonocům. Oba největší 

křesťanské svátky to�ž spolu úzce souvisejí. V křesťanství vyznáváme, že Boží 

Syn se stal člověkem, mluvil lidskou řečí, prožil lidský život s jeho radostmi i 

starostmi, a především prošel lidskou smr�, přemohl ji a prorazil cestu k životu. 

Ne kvůli sobě, ale pro nás. V Ježíši se Bůh stává srozumitelným a následovatel-

ným, protože, jakkoli nás přesahuje, zároveň – řečeno slovy libreta jednoho 

muzikálu – Bůh není nelidský.

o. Vojtěch Loub, duchovní správce

DUCHOVNÍ SLOVO
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V neděli 28. ledna jsme společně navš�vili zimní stadion v Třebíči, abychom protáhli svá těla na ledové ploše. Nadšených sportovců se jako vždy sešlo dost, přesto bylo na 
bruslení dost místa pro všechny. Hodina utekla jako voda a dě� bylo těžké dostat z ledu do šatny, vždyť měly ještě tolik energie! Pro návštěvníky byl jako vždy připraven 

horký čaj a pro malé bruslaře i drobné sladké odměny. 
Jelikož zimní stadion v Třebíči čeká kompletní rekonstrukce, budeme se na Vás i příš� rok těšit, ale s největší pravděpodobnos� na zimním stadionu v Náměš� nad 
Oslavou.              Lenka Mokrá

V neděli 31. ledna skončilo koledování Tříkrálové sbírky pořádané Charitou Česká republika. Oblastní charita Třebíč ji zajišťovala v třebíčském okrese a zapeče�la pro ni 
569 pokladniček, v nich bylo přesně 4 074 788 korun. K tomu je nutné přičíst ještě 37 050 korun z on-line kasičky a 19 811 korun zaslaných přímo na účet. Celková 

vybraná částka letos činí 4 131 649 korun. To je o 251 079 korun více než v roce 2023. 
Ve Vladislavi, Hostákově a Střížově proběhla Tříkrálová sbírka první víkend v lednu a celkově bylo vybráno 39 879 Kč (ve Vladislavi 23 054 Kč, v Hostákově 6 350 Kč a ve 
Střížově 3 468 Kč). Děkujeme všem, kteří do sbírky přispěli, a také dětem a jejich dospělým doprovodům.   

Kristýna Formanová – koordinátorka sbírky pro městys Vladislav 

Nedělní odpoledne patřilo bruslařům 

Tříkrálová sbírka vynesla 39 �síc korun

V sobotu 3. února jste měli možnost strávit odpoledne s deskovkami. Na výběr 
byla pestrá směs různých typů her. Vítáni byli jak zkušení hráči, tak i úplní 

začátečníci. Největší oblibě se těšila hra Z pohádky do pohádky, pexeso, Člověče, 
nezlob se a z novějších her Dobble s různými mo�vy nebo Farmář.

Společenské hry jsou skvělý způsob, jak si oprášit své vědomos�, procvičit paměť 
a pobavit se. Pokud tedy rádi hrajete deskové hry nebo máte nějakou zajímavou hru 
a chybí vám parťáci, tak si můžete přijít zahrát další Odpoledne s deskovkami.

Jana Suchánková

Odpoledne s deskovkami

Jan Havlena

    Stánky s občerstvením nabízely širokou škálu lahodných dobrot od tradičních koblih 
až po řemeslné výrobky, osvěžující nápoje a sladké i slané pochu�ny, ručně vyrobené 
šperky, keramiku či tex�lie. V prostoru hasičské zbrojnice byly pro nejmenší účastníky 
připraveny dílničky, každý návštěvník si tak přišel na své.

 V sobotu 3. února 2024 se nejen obyvatelé Vladislavi sešli před hasičskou zbrojnicí 
na tradičním Masopustním jarmarku, který letos nabízel ještě větší pestrost 

a zábavu. Tělocvičná jednota Sokol Vladislav a městys Vladislav se spojily, aby připravily 
nezapomenutelný den plný rados�, tradic a veselí. Hudební skupiny Valchagenk 
a Masopustní dechový soubor dokázaly svými melodiemi a rytmy rozproudit vášeň pro 
tanec u všech přítomných. Jejich společné vystoupení se stalo nezapomenutelným 
zážitkem pro všechny milovníky hudby a tance, kteří se masopustního reje zúčastnili.

 Masopustní jarmark 
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Každoroční oslava masopustu v Hostákově se tentokrát konala 17. února. A nutno konstatovat, že opro� loňskému masopustu, kdy počasí účastníkům vůbec nepřálo, 
se letošní rej masek i co se týče počasí vydařil. Slunečné počasí tentokrát přálo jak muzikantům z kapely „Masopustní žesťový soubor“, kterým tentokrát nemrzly 

prsty, ale i bezmála 20 maskám. Večer se potom mohli občané v bývalé základní škole pobavit na taneční zábavě, na které k tanci a poslechu hrála v Hostákově dobře 
známá kapela FRAMIL z Vídně, a jako tradičně o masopustních zábavách se pořadatelé mohli těšit vysoké účas� návštěvníků.

A tak jako loni, tak i tentokrát je zapotřebí poděkovat spolku ŽaM Hostákov za přípravu a organizaci oslav masopustu.  Jaroslav Oborný

Masopust v Hostákově

Máte doma budoucího prvňáčka?
Nezapomeňte na zápis!

Kdy? 5. dubna 2024Kdy? 5. dubna 2024
od 12 do 16:30 v bud�ě ZŠ Vladislavod 12 do 16:30 v bud�ě ZŠ Vladislav

Máte doma budoucího prvňáčka?
Nezapomeňte na zápis!

Kdy? 5. dubna 2024
od 12 do 16:30 v bud�ě ZŠ Vladislav

zápis

V sobotu 2. března 2024 se konal již tradiční 11. obecní ples ve Vladislavi, který 
se uskutečnil v sokolovně od 20:00. Tento společenský večer plný tance, 

hudby a zábavy hos�l skupinu PHOENIX, která zahrála ty nejlepší taneční hity.

Všichni si vychutnali oblíbené melodie a ukázali své taneční dovednos� na 
parketu. Skvělá hudba, energická atmosféra a nezapomenutelné chvíle strávené 
s přáteli a sousedy, to je to co se prolínalo celým večerem. Nedílnou součás� byla 
též tradiční tombola. O půlnoci proběhlo losování hlavních cen ,kde byl například 
kávovar pro milovníky kvalitní kávy, lákavých dárkových poukazů do oblíbených 
obchodů a bohatě vybavených dárkových košů plných lahodnos�. Výherci si 
odnášeli domů skvostné ceny, které jim zpříjemní každodenní chvíle a přinesou 
radost do jejich životů.

Velké díky patří všem přispěvatelům do tomboly, kteří svými skvělými dary 
obohacují program obecního plesu. Vaše štědrost a ochota podpořit naši akci jsou 
pro nás velkou mo�vací a zároveň zajišťují, že tombola bude plná skvělých cen pro 
naše hosty

Celkový výtěžek z plesu dosáhl úctyhodné částky 34 500 Kč, což je o 4 000 Kč více 
než loňský výtěžek ve výši 30 100 Kč. Oba výdělky  budou využity na pořízení nového 
nábytku do místní mateřské školy, aby se dětem poskytlo ještě lepší prostředí pro 
jejich vzdělávání a rozvoj. 

Chceme z celého srdce poděkovat všem návštěvníkům, kteří se každoročně 
účastní obecního plesu. Vaše přítomnost a pozi�vní energie dělají z této akce 
nezapomenutelný zážitek pro všechny. Bez vás by naše společné setkání nemělo tu 
správnou atmosféru a radost. Těšíme se na setkání s vámi na 12. obecním plese dne 
15. března 2025.

Jan Havlena

11. obecní ples
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Zastupitelstvo městyse projednalo a následně schválilo:

„ žádost SDH Střížov, IČO: 64269841, zast. starostou panem J. P. o poskytnu� 
finančního daru ve výši 2000 Kč na pořádání akce Sousedské setkání se zpěvem 
koled,

„ žádost spolku TJ Vladislav, IČO 47443871, zast. panem M. O., o poskytnu� 
finančního daru ve výši 2000 Kč na pořádání akce Halloween party a 2000 Kč na 
pořádání akci Turnaj ve stolním tenise.

„ Rada městyse projednala žádost Diecézní charity Brno, Oblastní charity Třebíč, 
zastoupené panem P. J., o poskytnu� finančního příspěvku pro rok 2024 na 
financování nákladů spojených s poskytováním sociálních, zdravotních a 
návazných služeb, kdy požadovaná částka činí 145.000 Kč. Rada městyse se 
usnesla na poskytnu� finančního daru ve výši 40 000 Kč. Poskytnu� daru bylo 
schváleno v souladu s ust. § 102 odst. 3) a § 85 písm. b) zák.č. 128/2000 Sb.,

Rada městyse projednala záměr zakoupení nového dodávkového automobilu pro 
potřeby městyse a schvaluje finanční limit do 300.000 Kč. V současné době používané 

́vozidlo je staré a výrazně se na něm začíná projevovat špatný technický stav, který 
vyžaduje časté opravy.

Rada městyse, jako orgán zřizovatele p. o. Základní škola a mateřská škola Vladislav 
a v souladu s ust. § 123 odst. 4) zák. č. 561/2004 Sb., školský zákon, rozhodla 
o stanovení výše úplaty za předškolní a zájmové vzdělávání v období od 1. 1. 2024 do 
31. 8. 2024, za předškolní vzdělávání 350 Kč za kalendářní měsíc, 230 Kč za kalendářní 
měsíc pro dě� přihlášené k docházce na nejvýše 4 hodiny denně a za služby školní 
družiny 200 Kč za kalendářní měsíc, 130 Kč za kalendářní měsíc pro dě�, které 
využívají školní družinu do 13:00 hod.

„ rozpočet Městyse Vladislav na rok 2024, a to jako rozpočet vyrovnaný 
36.958.000 Kč,

„ Občanské inicia�vy ŽIVÁ VLADISLAV z.s., IČO 18043259, zast. paní J. S. 
o poskytnu� finančního daru ve výši 2000 Kč na pořádání sbírky na podporu 
spolku Kapka pro tlapky, z.s., s �m, že prostředky by byly použity na nákup 
granulí a konzerv pro psy a kočky,

„ SH ČMS – Sboru dobrovolných hasičů Hostákov, IČO: 64269825, zast. panem 
P. M. o poskytnu� finančního daru ve výši 2000 Kč na pořádání akce Sousedské 
setkání se zpěvem koled,

Rada městyse projednala návrh rozpočtového střednědobého výhledu p. o. Základní 
škola a mateřská škola Vladislav na roky 2025-2026. V roce 2025 ve výši 3 670 000 Kč, 
v roce 2026 ve výši 3 770 000 Kč.

Zastupitelstvo městyse projednalo návrh Pravidel na podporu obecně prospěšných 
činnos� pro organizace působící v městyse Vladislav na rok 2024 a usneslo se, že 
o konečné podobě bude rozhodnuto na příš�m jednání zastupitelstva.

Rada městyse projednala a následně schválila:
„ uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene č. JI-014330089652/001-ADS 

mezi osobou povinnou Městysem Vladislav a osobou oprávněnou společnos� 
EG.D, a.s., Brno, Lidická 1873/36. Předmětem věcného břemene je pozemek 
p. č. 1601/1 v kat. úz. Hostákov. Obsahem smlouvy je oprávnění společnos� 
EG.D, a.s. v rámci stavby „Hostákov, Juračka, č. p. 22, kabel NN umís�t do 
pozemku p. č. 1601/1 distribuční soustavu kabelového vedení nízkého napě�. 
Jednorázová náhrada za zřízení věcného břemene činí 3000 Kč,

„ obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku ze psů,

„ prodej pozemku p. č. 495/63 o výměře 93 m² v katastrálním území Vladislav 
manželům S., Vladislav č. p. 150, za cena 60 Kč/m². Pozemek je oplocenou 
předzahrádkou k rodinnému domu čís. pop. 150 a prodejem pozemku dochází 
k majetkoprávnímu narovnání vlastnických vztahů. Náklady spojené s právní 
službou a převodem vlastnického práva hradí kupující,

„ obecně závaznou vyhlášku o místním poplatku za obecní systém odpadového 
hospodářství,

Zápis z jednání rady městyse Vladislav ze dne 29. 11. 2023 a 13. 12. 2023

„ TJ Sokol Vladislav, IČO: 70894574, zast. panem J. H., o poskytnu� finančního 
daru ve výši 2000 Kč na pořádání akce Vánoční trhy a 2000 Kč na akci Čertovský 
rej.

Rada městyse projednala a následně schválila Návrh rozpočtu p. o. Základní škola a 
mateřská škola Vladislav na rok 2024 ve výši 3 520 000 Kč.

Zápis z jednání rady městyse Vladislav ze dne 17. 1. 2024, 31. 1. 2024 a 21. 2. 2024

„ pana V. K., o pronájem pozemku p.č. 451/27 trvalý travní porost o výměře 
́817 m² v katastrálním území Vladislav, který sousedí s pozemky p. č. 451/13 

vodní plocha a p. č. 451/15 trvalý travní porost v jeho vlastnictví. Žadatel má 
zájem o pronájem z důvodu údržby vodní plochy p. č. 451/13, kdy v současné 
době dochází k nežádoucímu zanášení vodní plochy zejména sesuvem břehů, 
spadaným lis�m a suchou trávou. Žadatel se zavazuje o pozemek starat s péčí 
řádného hospodáře, bude provádět sečení trávy, zabezpečí břeh, provede 
prořezávka keřů a stromů. Záměr podle ust. § 39 zák.č. 128/2000 Sb., o obcích 
byl zveřejněn po zákonem stanovenou dobu. Rada městyse se usnesla na 
uzavření nájemní smlouvy o pronájmu shora uvedeného pozemku na dobu 
neurčitou s výší nájmu 1 Kč/m²/rok,

Zápis z jednání zastupitelstva Městyse Vladislav konaného dne 14. 12. 2023

Rada městyse projednala žádost :

„ Dodatek č. 10, 14, 33 s 37 ke smlouvě o nakládání s odpadem č. 00646/V mezi 
společnos� AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., IČO 49356089 a Městysem 
Vladislav. Účinnost smlouvy od 1. 1. 2024,

„ žádost DIANA Třebíč o.p.s., Terénní pečovatelská služba, IČO: 27668240, 
zastoupené ředitelkou společnos� paní M. S.., o poskytnu� finančního 
příspěvku na provoz služby. V roce 2023 poskytovala služba pomoc 5 občanům 
obce. Starosta podal návrh na poskytnu� finančního daru ve výši 5000 Kč. Rada 

městyse se usnesla na poskytnu� finančního daru ve výši 5000 Kč,
„ uzavření kupní smlouvy o koupi nemovité věci 10 ks hasičských příleb Gallet F1 

za kupní cenu ve výši 27 500 Kč od pana O. L. Hasičské přílby byly zakoupeny pro 
potřeby zásahové jednotky SDH Vladislav,

„ žádost Nemocnice Třebíč, p. o., IČO: 00839396, zastoupené ředitelkou E. T. 
o poskytnu� finančního daru na zakoupení nových zdravotnických přístrojů 
a jejich provoz a zdravotnického vybavení, které nemocnice plánuje v roce 2024 
pořídit. Rada se usnesla na neposkytnu� finančního daru, a to z důvodu, že 
v roce 2023 již poskytla finanční dar a to ve výši 50.000 Kč.

„ Smlouvu o podmínkách napojení, spolupráci a součinnos� při realizaci 
plynárenského zařízení a o smlouvě budoucí nájemní mezi Městysem Vladislav, 
jako budoucím vlastníkem plynárenského zařízení, a GasNet, s.r.o., IČO: 
27295567. Předmětem smlouvy je závazek uzavřít smlouvu o nájmu plynáren-
ského zařízení za účelem jeho provozování PZ, STL plynovod 160 m, přípojky 
18 m připravované lokalitě pro výstavbu rodinných domů za stávající zástavbou 
u Velkého kříže směr na obec Smrk. Roční nájemné činí 6.597 Kč a vychází 
z předpokládaného počtu odběrných míst, předpokládané spotřeby zemního 
plynu v lokalitě a ceny za 1bm jednotlivé kategorie plynovodu, kterou 
každoročně stanovuje Energe�cký regulační úřad.

„ žádost SH ČMS okrsek č. 20, IČO: 07825501, zast. starostou J. H. a jednatelem 
okrsku T. R. o poskytnu� finančního příspěvku pro rok 2024 na zajištění 
okrskové soutěže v požárním sportu, která je plánovaná na 12. 5. 2024. Peníze 
budou použity na zakoupení pohárů a věcných cen pro zúčastněná družstva. 
Rada městyse schvaluje návrh místostarosty na poskytnu� finančního daru ve 
výši 5 000 Kč, a to ohledem na skutečnost, že na území městyse působí tři sbory 
dobrovolných hasičů,

„ žádost pana Jana Kočky, IČO: 40465896, o pronájem pozemku p.č. 104/1 
v katastrálním území Vladislav za účelem umístění a provozování pouťových 
atrakcí v době od 19. 5. 2024 do 27. 5. 2024, tj. v době konání tradiční pou� ve 
Vladislavi. Vzájemně dohodnutá výše nájemného činí 5.000 Kč. Rada městyse se 
usnesla na uzavření nájemní smlouvy.

Informace ze zasedání zastupitelstva a rady městyse
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Tentokrát jsme v rámci naší pravidelné rubriky šikovné ruce vyzpovídali 
jednatele dvou stavebních firem, kteří nám do zpravodaje ochotně své 

příběhy pěkně od začátku popsali, za což jim děkujeme. 

Kdy a kde jste se vyučil/vystudoval? 

Jednou ze stavebních firem v regionu městyse Vladislav je firma M + R stavební, 
s.r.o. se sídlem v Hostákově, na naše otázky odpovídal její majitel Radek Mejzlík. 

Studoval jsem SPŠ stavební v Třebíči v letech 1989-1993. Při škole jsme si udělali 
i výuční listy. 

Co vás nejvíce baví z vaší práce? 

Měl jsem trochu jinou představu o budoucnos�. Chtěl jsem být armádním pilotem, 
původně jsem to�ž chtěl jít na vojenskou akademii, což mne hodně dlouho drželo, 
ale pak z toho nějak sešlo, ani si už nevybavuji z jakého důvodu. Na vysokou školu 
jsem šel popravdě jen z toho důvodu, abych se vyhnul vojně, a po zrušení branné 
povinnos� a absolvování 2 semestrů vysoké školy jsem z VUT odešel a začal 
pracovat ve stavební firmě.

Naše hlavní činnost se z větší čás� skládá z práce pro privátní firmy nebo fyzické 
osoby, částečně jako subdodávky pro technologické firmy, třeba práce na ČOV pro 
obce.

Po vojně jsem nastoupil do stavební firmy S.O.K. v Třebíči. Podnikat jsem začal až 
v roce 2007.
Pracujete sám/vlastníte firmu sám, nebo máte nějakého společníka, event. 
zaměstnance? 

Jasná volba to určitě nebyla, neměl jsem na konci osmičky vůbec žádnou představu 
o tom, co bych chtěl jednou dělat. Tak nějak to vyplynulo až postupně, že půjdu 
zkusit stavební průmyslovku. Každopádně ještě ve tře�m ročníku jsem si nebyl jistý, 
jestli jsem na té správné škole.

Jednatelkou firmy je i manželka, která se stará o veškerou administra�vu. Práci nyní 
dáváme stabilně cca 16 lidem klasických stavebních profesí (zedník, tesař, strojník, 
atd).

Z rekonstrukcí a staveb RD jsme se během posledních asi 10 let přeorientovali spíše 
na stavby pro zemědělství, průmysl, stavby hal a ČOV. Nicméně sem tam nějakou tu 
klasickou stavbu rodinného domku nebo rekonstrukci uděláme, pokud je prostor, 
nebráníme se samozřejmě jakékoliv práci.

Asi to, že když někam přijedeme, tak tam, dá se říct, nic není, a když potom 
odjíždíme, je za námi vidět něco, co bude další dlouhé roky někomu sloužit.

Z těch zakázek, které pro nás byly větší výzvou, bych vzpomněl na dostavbu 
penzionu pro seniory v Krahulově a rekonstrukci zchátralého statku v Boskovštejně. 
A to hlavně z důvodů toho původního neuspokojivého stavu těchto nemovitos�, 
který byl v obou případech na počátku rekonstrukce v podstatě havarijní, ale 
podařilo se z toho udělat něco, na co se dá dívat s uspokojením. 

Snad jen to, aby se nás a samozřejmě všech okolo drželo zdraví.  
Chtěl byste uvést ještě nějakou informaci o vás nebo o vaší firmě? 

Kdy a kde jste se vyučil/vystudoval? 

Byla to jasná volba nebo jste přemýšlel i o jiném oboru/práci/podnikání?

Pracujete spíše pro soukromníky – rekonstrukce/výstavba RD, nebo pro firmy, 
anebo třeba zakázky od města/státu? 

Jaký druhy práce nejvíce děláte – rekonstrukce, výstavby RD, bytových domů, hal 
apod.)? 

Pracoval jste od začátku „sám na sebe“/ihned jste založil firmu, nebo jste byl 
někde zaměstnaný? 

Pracujete v oboru celý život, nebo jste se zabýval i něčím jiným? 

Druhou firmou podnikající v našem městysi je AK PROGRESTAV s.r.o. z Vladislavi, 
jejímž majitelem je Aleš Karafiát.

Pracujete v oboru celý život, nebo jste se zabýval i něčím jiným? 

Byla to jasná volba, nebo jste přemýšlel i o jiném oboru/práci/podnikání? 

S jakou nejzajímavější (nejzvláštnější) věcí jste se ve své práci setkal, event. 
zajímavá zakázka?

Vystudoval jsem SPŠ stavební v Třebíči v letech 2000-2004. Pak jsem šel na VUT do 
Brna, kde jsem absolvoval 2 semestry. 

Ve stavebnictví jsem v podstatě celý profesní život od příchodu z vojny.

Zaměstnaný jsem byl 11 let. Nejdéle u stavební firmy Outulný a.s., kam jsem 
nastoupil hned po škole, zde jsem pracoval 7 let jako stavební mistr a následně pak 
jako stavbyvedoucí. Během dalších 4 let jsem vystřídal další 3 stavební firmy 
z Brněnska. V roce 2016 jsem začal podnikat sám na sebe, založil si IČO jako 
podnikající fyzická osoba a následně založil společnost s ručením omezením 
AK PROGRESTAV s.r.o. 

S jakou nejzajímavější (nejzvláštnější) věcí jste se ve své práci setkal, event. 
zajímavá zakázka?

V oboru pracuji prak�cky celý život od vysoké školy, tzn. nějakých 19 let. 

Nemyslím si, že bych si vybavil něco extra zvláštního, nicméně když vybudujete z 
nuly něco nového, nebo ze zchátralého objektu uděláte téměř nový dům, na který 
se dá dívat, tak to určitě stojí za to.

Pracujete sám/vlastníte firmu sám, nebo máte nějakého společníka, event. 
zaměstnance?
Vlastním několik firem a v několika z nich mám i společníka. Jedné se hlavně 
o developerské firmy a firmy, které se zabývají převážně výkupem nemovitos�, 
oddlužením nemovitos�, výkupem pohledávek a inves�cemi. Momentálně 
dáváme ve stavebnictví práci asi 40 lidem napříč všemi profesemi a řemesly. Ve 
stavební firmě AK PROGRESTAV s.r.o. jsem jednatelem sám. 

Pracujete spíše pro soukromníky – rekonstrukce/výstavba RD, nebo pro firmy, 
anebo třeba zakázky od města/státu?

S jakou nejzajímavější (nejzvláštnější) věcí jste se ve své práci setkal, event. 
zajímavá zakázka?

Nejvíce nás vytěžují stavby rodinných domů a zateplovací systémy. V poslední době 
se přeorientováváme nejvíce na developing, který se týká bydlení v RD a bytech. 
Občas uděláme i nějakou rekonstrukci, ale to děláme opravdu jen občas, pokud nás 
na to někdo osloví. 

Žádné další informace asi už nemám, snad jen poděkovat “svým” klukům za 
dosavadní práci a popřát nám všem, ať to ještě dlouho můžeme ve zdraví takhle 
táhnout ….

Pracujeme převážně pro soukromníky a koncové zákazníky. Jelikož jsem si prošel 
velkými stavebními společnostmi, vím, jak fungují vůči subdodavatelům, a nemám 
s �m dobré zkušenos�. Výjimečně pracujeme pro jednu stavební společnost, ve 
které mám dobré vztahy s vedením a která se zabývá armádními zakázkami. Tato 
společnost nás pravidelně oslovuje na stavební práce, zejména na letecké základně 
v Náměs� nad Oslavou. 

Jaký druhy práce nejvíce děláte – rekonstrukce, výstavby RD, bytových domů, hal 
apod.)?

Chtěl byste uvést ještě nějakou informaci o vás nebo o vaší firmě?

Nejlepší na tom všem je vidět, že za sebou něco necháváte, že za vámi něco zůstane 
a že něco vybudujete. Lidem se naše práce líbí, a proto máme i spoustu pozi�vních 
ohlasů, a to je to, co mne na tom baví. Když vás někdo chválí, tak pak víte, že to má 
smysl. Máme ve firmě skvělou partu a určitě musím zmínit, ze i velmi šikovné 
“ruce”, takže i to je takový můj motor se snažit a dělat to co nejlépe, pak se do té 
práce těším! 

Pracoval jste od začátku „sám na sebe“/ihned jste založil firmu, nebo jste byl 
někde zaměstnaný?

Šikovné ruce

Rekonstrukce hasičské zbrojnice stavební 
firmou M+R stavební, s. r. o.

Logo stavební firmy
 AK PROGRESTAV, s. r. o.
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Rozšíření naší služby o audioknihy je odpovědí na rostoucí zájem o tento formát mezi 
návštěvníky českých knihoven.  Nyní nabízíme audioknihy nejen pro dospělé, ale 
i pro dě�, a to včetně �tulů v anglickém jazyce. To představuje skvělou příležitost pro 
rozvoj jazykových dovednos� a podporu fantazie našich nejmladších. Nabídka je 
určena všem věkovým kategoriím a zájmům. Tento formát může být také přínosem 
pro osoby zrakově pos�žené a je tak skvělým způsobem, jak podpořit vzdělávání 
a čtenářskou gramotnost.

Začátek půjčování e-knih byl krokem k modernizaci našich služeb. Pro výpůjčky stačí 
registrace v naší knihovně a stažení aplikace Palmknihy. Pro již registrované čtenáře 
je nutné doplnit si své e-mailové adresy do našeho systému, aby si mohli jednoduše 
vypůjčit e-knihy a audioknihy přímo na své zařízení. K nabídce více než 12 �síc �tulů, 
která se neustále rozrůstá, jsme takto přidali i možnost výpůjčky dalších 840 
audioknih. Limit tří výpůjček na měsíc zůstává s automa�ckým vymazáním knih po 30 
dnech.

Dana Augus�nová

Zveme vás, abyste navš�vili naši knihovnu a využili nových možnos�, které nabízíme. 
Ať už máte zájem o elektronické knihy, audioknihy pro sebe nebo vaše dě�, nebo si 
chcete vyzkoušet čtení v anglič�ně. Nezapomeňte, že knihovna je místem setkávání, 
učení a objevování nových světů skrze stránky knih.

Těšíme se na vaši návštěvu a přejeme mnoho příjemných chvil strávených s knihami 
z naší knihovny.

Vážení čtenáři, s rados� vám přinášíme aktuality o posledních novinkách 
a rozšířeních v naší obecní knihovně, které zpřístupňují knihy v modernějším 

a pohodlnějším formátu. Od května 2023 jsme zahájili službu půjčování elektronic-
kých knih a od února tohoto roku také výpůjčky audioknih včetně mnoha �tulů pro 
dě� a textů v anglickém jazyce. Audioknihy jsme zavedli dokonce dříve než naše 
kmenová knihovna v Třebíči!

BOHDALOV

SLAVOJ 
POLNÁ B

RADEŠÍNSKÁ
SVRATKA

MORAVSKÉ
BUDĚJOVICE

ROZSOCHY

STARÁ ŘÍŠE B

ROZPIS FOTBALOVÝCH UTKÁNÍ JARO 2024

domácí utkání
venkovní utkání

KŘIŽANOV

PŘIBYSLAVICE

JAMNÉ

VELKÝ 
BERANOV

NEDVĚDICE

RUDÍKOV

Od února si můžete v naší knihovně vypůjčit i audioknihy

   Cer�fikát environmentálního vyúčtování vyčísluje přínos naší obce k ochraně přírody v roce 2023. Vyplývá z něj, že díky množství námi odevzdaných elektrozařízení jsme 
uspořili 5,24 MWh elektřiny, 378,32 litrů ropy, 202,84 m³ vody a 1,2 tun primárních 
surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů CO₂ ekv. o 1,66 tun a produkci 
SO₂ ekv. (který zapříčiňuje okyselování prostředí) o 20,37 kg.

Jan Havlena

Elektrospotřebiče jsou součás� našeho každodenního života a jen těžko si jej bez nich dokážeme představit. Elektroodpad je tak v současné době jedním z nejrychleji 
rostoucích druhů odpadu. Pro zajištění sběru a recyklace již vysloužilých elektrozařízení si naše obec vybrala ke spolupráci kolek�vní systém ASEKOL. Elektroodpad 

obsahuje řadu zdraví škodlivých materiálů a díky zajištění správné recyklace vysloužilých elektrozařízení přispíváme k ochraně životního prostředí. Recyklace navíc 
umožňuje opětovné materiálové využi� a patří mezi základní principy cirkulární ekonomky. Míra opětovného materiálového využi� je velmi vysoká a dle jednotlivých 
typů výrobků dosahuje až 95 % ekonomiky.
   Jakým rozsahem naše obec přispěla k lepšímu životnímu prostředí, se dozvídáme z environmentálního vyúčtování zpracovaného společnos� ASEKOL. Díky zodpovědné 
recyklaci vznikají úspory spotřeby elektrické energie, primárních surovin, vody, snižuje se okyselování prostředí a produkce skleníkových plynů.

   Každý kus vytříděného elektra se počítá, což dokazuje příklad 100 vytříděných 
notebooků, které uspoří 10 MWh elektřiny. Takové množství odpovídá 3leté 
spotřebě elektřiny rodiny žijící ve standardním bytu. Za 100 kg vytříděných 
elektrospotřebičů se ušetří takové množství ropy, které by stačilo na výrobu 
benzínu pro cestu z Prahy do Paříže. Děkujeme všem, kteří pečlivě třídí odpad 
a přispívají tak k ochraně životního prostředí.

Ochrana životního prostředí je naší společnou prioritou

 Za rok 2023 bylo zpracováno  elektrozařízení a �m uspořeno: 2 191 kg
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Specifické je onemocnění du�ny ústní u koček. Často k nám kočka přichází jako 
pacient, který pouze odmítá krmivo, a nic jiného na ní majitel nepozoruje. Po 
vyloučení jiných zdravotních ob�ží a nutného vyhotovení rentgenových snímků 
zubů zjis�me, že dochází k tzv. resorp�vním lézím a zub se tedy rozpadá od kořenů. 
Korunka zubu je na první pohled zcela beze změn a to, že jsou zuby opravdu 
nevratně poškozeny, odhalí až správně vyhotovený rentgenový snímek. U takových 
pacientů je velmi často jediným a tedy správným řešením vytrhat kompletně celý 
chrup. Jako zázrakem hned následující den kočky přijímají krmivo. 

Určitě vás napadá otázka a co zubní kazy? Ty se u psa a kočky vyskytují velmi 
zřídka. Plombování využíváme zejména u zlomenin korunky zubu a otevření 
dřeňové du�ny.

Zejména malá a miniaturní plemena psů trpí i v nižším věku na stomatologické 
ob�že, počínaje retenčními zuby, což jsou mléčné zuby, které nedokážou i přes 
nárůst trvalých samy vypadnout. Takové štěně musí ideálně kolem 7. měsíce věku 
navš�vit veterináře a podstoupit jejich vytržení. Následně s přibývajícím věkem se 
na zubech nadměrně ukládá zubní plak, který způsobí zánět dásní a odhalení 
zubních krčků, s progresí následně i onemocnění zubních kořenů. Takový stav nelze 

již nijak zvrá�t a je nutné velmi často provést mnohonásobnou extrakci, tzn. 
vytržení velkého množství zubů. Nutno však podotknout, že lepší než bolavé zuby, 
je zuby nemít vůbec. Pes i kočka jsou schopni krmivo velmi dobře přijímat i bez 
zubů.

Veškeré zubní zákroky je nutné provádět vždy v celkové narkóze, jinak nedocílíme 
dobrého a kvalitního ošetření. Zvířata intubujeme, tzn. že mají zavedený tubus do 
průdušnice a dýchají jím anesteziologický  plyn. Nejprve zuby ošetříme pomocí 
zubního ultrazvuku a sejmeme nános zubního kamene, následně prohlédneme 
kompletně celou du�nu ústní speciální sondičkou. Pokud je nutné, vyhotovíme 
i rentgen pro zhodnocení kvality zubu. U zubů, které jsou nevratně poškozeny, 
provedeme vytržení.  Psí i kočičí zuby jsou specifické velmi dlouhými kořeny a velmi 
dobrým závěsným aparátem zubu, tudíž není někdy úplně jednoduché zub 
vytrhnout. Některé zuby mají i tři kořeny a pro bezpečné vytržení je často nutné zub 
rozbrousit na několik čás�. 

Pojďme se společně podívat na „zoubek” u zvířecích pacientů ve veterinární 
ordinaci.  Stomatologická ošetření se v naší ordinaci provádí na denní bázi.  

Máme speciálně pro tyto účely vyhraněný prostor se zubním stolem, rentgenem, 
digitalizovaným vyvoláváním snímků a zubní jednotkou. Tato jednotka nám 
pomáhá zuby očis�t, plombovat i trhat.

Co můžete jako majitelé psů udělat pro to, aby měl váš mazlíček zdravý chrup a 
nemusel moc často navš�vit veterinárního zubaře? Doporučuje se čis�t zuby 
pomocí dětských zubních kartáčků nebo speciálních veterinárních alespoň 4 krát 
týdně.  Na trhu existují i pasty, které pomáhají zubní plak rozpouštět. Granule, které 
mají speciální technologickou úpravu a pomáhají udržovat chrup zdravý, jsou určitě 
také skvělou volbou.     MVDr. Veronika Venhodová

Mgr. Ing. Lukáš Richter, Sokol Vladislav

Pokud se stane, že se nebudete moci zúčastnit plavby v rámci 
této turis�cké akce, vůbec to nevadí, výletní loď Horácko je zde 
k dispozici celoročně; více informací je možné nalézt na interneto-
vých stránkách h�ps://www.dalesickaprehrada.cz. Tímto bych 
chtěl za Sokol Vladislav lodní dopravě velmi poděkovat za 
spolupráci; další poděkování patří především Městysi Vladislav, 
Pivovaru Heřman a Zámku Valeč.

Všichni pochodníci jsou srdečně zváni k účas�; teď už jen aby 
nám vyšlo počasí, které by se mohlo svých aprílových výkyvů 
zdržet, hlavně aby na cestu nepršelo. Odměnou za účast na 
pochodu budou kromě pěkných zážitků a o�sku razítek tradiční 
dřevěné suvenýry s mo�vem pochodu a diplom. Více informací je 
k dispozici na internetové stránce h�p://pochod.�pradio.cz.

V sobotu 6. dubna 2024 se uskuteční další ročník pochodu Jarní procházka na 
Dalešickou přehradu, jehož pořadatelem je Sokol Vladislav. Start pochodu je 

naplánován na 6:30 až 11:00 v pivovarském hos�nci Heřman na 
městečku ve Vladislavi, cíl v čase 9:00–18:30 tamtéž. Základní 
startovné je stanoveno na 30 Kč, platba je možná pouze 
v hotovos�.

Výběr bude z mnoha pěších tras, případně i ze dvou cyklis�c-
kých. Skvělou zprávou je, že po několika letech budou v nabídce 
opět i lodní-pěší trasy, tedy takové, v jejichž startovném je 
zahrnuta plavba výletní lodí Horácko po Dalešické přehradě, s níž 
Sokol Vladislav spolupracuje. Kilometráž pěších tras je stanovena 
na 4 (kočárková), 5 (dětská), 11, 30 a 51. Lodní-pěší trasy 
předpokládáme ve dvou délkách, a sice 20 a 24 kilometrů. Dále 
budou v nabídce tři autobusové-pěší trasy o délce 13, 19 a 29 
kilometrů, tedy takové, v jejichž propozicích je zapracována jízda 
autobusem Veřejné dopravy Vysočiny na lince 790350 (Nová Ves – Okříšky – Třebíč 

– Hartvíkovice – Mohelno – Dukovany). Cyklotrasy jsou tradičně dvě, a sice 
o kilometráži 27 a 46.

Pozvánka na 15. ročník pochodu Jarní procházka na Dalešickou přehradu

V sobotu 24. 2. se v místní sokolovně konal již tradiční Sportovni ples pořádaný TJ Vladislav. Pořadatelé děkuji všem, kteří se podíleli na zdárných přípravách plesu a 
především těm, kteří se přišli pobavit a strávit příjemný večer. Plesem provázela hudební skupina Fáze. Diky patří také všem podporovatelům za dary do soutěže 

o ceny. Příš� rok se budeme opět těšit.         Aleš Martének

TJ Vladislav uspořádala sportovní ples

Onemocnění zubů u psa a kočky
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Jedním z nich je také vladislavský kostel. Jeho slohová směs mu neubírá na umělecké 
hodnotě, právě naopak, je dokladem pestré minulos�.

Význam kostela v obci nespočívá jen v rovině duchovní, ale také v jeho stavební 
historii. Kostel bývá často jediným a očitým svědkem i památníkem nejstarších dob 

daného místa. 

Nejstarší část kostela je románské kněžiště čili presbytář (část prostoru, která je 
vyhrazena kněžím) zakončený půlkruhovou apsidou (oltářní nika obvykle půlkruhového 
půdorysu či ve tvaru podkovy). Valená klenba, prostá římsa a mohutné zdivo zužující se 
vzhůru uvnitř kostela nasvědčuje na nejranější období románského stylu (2. polovina 
11. stole�). Chrámová loď hovoří o svém původu z doby barokní, avšak vchody vnější (do 
podkruch� a na věž) a vnitřní (do sakris�e) jsou go�cké. Věž z té doby byla ve spodní čás� z 
kamene, horní část – zvonice – za�m dřevěná. Až později – cca v 2. pol. 16. stole� je 
nahrazená celou kamennou věží – jejím vzorem byla renesanční věž na zámku v Moravském 
Krumlově. Během třice�leté války (1618–1648) bylo mnoho kostelů v okolí zničeno 
a pobořeno. I náš kostel byl ve velmi špatném stavu, byl opraven až roku 1680, a to v 
barokním stylu, byla změněna i go�cká okna v dnešní tvar. V této kombinaci dvou 
převládajících slohů, románském a barokním, je po stavební stránce vladislavský kostel 
zachován jako pěkný harmonický celek dodnes.

Kostel Nejsvětější Trojice ve Vladislavi je sakrální stavbou, jež byla 
prohlášena za nemovitou kulturní památku. Kostel je farním pro římskoka-
tolickou farnost Vladislav.

Zpracovala: Milada Havelková
Zdroj: publikace Vladislav 1548–1948

Vybavení kostela (oltáře, lavice, kazatelna) není příliš hodnotné. Výjimku však činí zvony: 
velký zvon byl ulit mistrem Ondřejem Hirschermaierem roku 1635, nese věnovací nápis 
hraběte Rudolfa Valdštejna a je ozdoben reliéfem Sv. Trojice, valdštejnským znakem 

a ornamentálními prstenci té doby, menší zvon je z roku 1699, je s obrazem 
Panny Marie a Sv. Vojtěcha a nese nápis: „Od moru, hladu, války a ohně 
osvoboď nás Pane“.    

Kostel Nejsvětější Trojice ve Vladislavi

Markéta Veličková, absolventka krajinářské architektury na Mendelově univerzitě v Brně, je od roku 2008 autorizova-
ná architektka se zaměřením na krajinářskou architekturu. Spolu s Petrem Veličkou založila ateliér M&P architek� v roce 
2004 a od té doby se podílela na řadě významných projektů včetně archeoparku Mikulčice nebo obnovy náměs� ve 
Stříbře. Její práce byla oceněna mnoha pres�žními cenami, což odráží její schopnost vnášet krásu a funkčnost do 
každodenního života.

Markéta a Petr Veličkovi, zakladatelé ateliéru M&P architek�, jsou významnými postavami v oblas� krajinářské 
architektury v České republice. Tento manželský pár se specializuje na komplexní přístup k tvorbě veřejných 

prostor od náměs� a parků po historické a soukromé zahrady. Jejich práce je založena na hlubokém pochopení 
konkrétního místa s cílem citlivě zacházet s daným prostředím a obohacovat životy lidí, kteří tato místa využívají.

Doufám, že této možnos� využilo co nejvíce z vás. Kdo 
nes�hl, může se těšit na další informace v příš�m čísle 
zpravodaje.

Petr Velička, s obdobným vzděláním a profesním směřováním, doplňuje duo svým unikátním pohledem na krajinář-
skou architekturu. Jeho autorství se podepsalo na mnoha oceněných projektech i dokumentárních filmech, které zvýšily 
povědomí o významu krajinářské architektury. Petr je rovněž ak�vně zapojen do akademického světa a sdílí své bohaté 
zkušenos� s budoucími generacemi architektů.

Nyní mají Veličkovi na staros� nový projekt – navržení 
okolí víceúčelového hřiště a sádky v našem městyse. Na 
26. března byla naplánovaná schůzka architektů s 
veřejnos�, aby představili svoje vize a návrhy tohoto 
prostoru. Toto setkání představovalo vzácnou příležitost 
potkat se s těmito respektovanými odborníky, diskutovat 
s Markétou a Petrem Veličkovými a podělit se o své názory 
a představy. Bylo jedinečnou příležitos�, jak se podílet na 
formování prostředí, ve kterém žijeme, a jak lépe 
pochopit, jak kvalitní design může významně přispět k naší 
spokojenos�.

Veličkovi: Architek� našeho veřejného prostoru

Aktuální stav navrhované okolí víceúčelového hřiště

Pobytový trávník

Květnatá louka

Dřevěná lavice

Keřové porosty

Kosený trávník

Litorál

Porost/Lavice

Betonové 
schodiště

Dřevěné molo

Půdopokryvy

Stávající stromy

Betonová plocha

Betonová zídka

Přístřešek s WC
Stůl na stolní 
tenis

Mlátová cesta

Navržené stromy

Cvičební stroje
stávající

Šachové stoly

Kosený trávník

Dopadová 
tartanová plocha
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Oddíl stolního tenisu TJ Vladislav má za sebou již 37 let působení v mistrov-
ských soutěžích okresních a krajských přeborů. 

Oddíl každým rokem pořádá tradiční Vánoční turnaj tříčlenných družstev 

neregistrovaných hráčů pro širokou veřejnost, který je podporován městysem 
Vladislav. Na pořádání se sponzorsky podílí i většina místních firem a živnostníků. 
Turnaj patří vždy mezi nejlépe finančně zajištěné na okrese. Pořadatelům se 
podařilo oslovit významné sponzory z okresu Třebíč a dále také zahraniční firmy 
a díky tomu byly ceny velmi hodnotné. Tímto patří velké poděkování Vašku 
Šafaříkovi ml. a členům oddílu TJ, bez jejichž nezištné ochoty a nadšení by se 
nepodařilo turnaj v tomto rozsahu s velkým množstvím cen, kdy si odměnu odnese 
i poslední v pořadí, uskutečnit.

V letošním jubilejním 30. ročníku, který se konal 30. prosince 2023, se sešlo 
celkem 18 trojic z Vladislavi, Třebíče a blízkého okolí. V družstvech se objevila celá 
řada mladších hráčů a dě� (včetně tří mužstev z DDM Třebíč), což svědčí 
o vzrůstajícím zájmu o tento sport. Turnaj zahájili místostarosta městysu Vladislav 
pan Jaroslav Oborný společně s Michalem Kratochvílem, který zastupoval 
pořadatele, a předseda celé organizace TJ Vladislav Mar�n Otruba.

Po drama�ckém průběhu turnaje, kdy se nejprve dopoledne hrálo v základních 
skupinách a poté odpoledne vyřazovací část, zvítězilo domácí družstvo TJV ve 
složení Petr Otruba ml., Petr Vyletěl a Milan Tůma před družstvem Studánka ve 
složení Pavel Tranda, Ros�slav Musil a Josef Chaloupka. O vítězi rozhodl drama�cký 
boj až do závěrečné chvíle.

Celý turnaj proběhl v přátelském duchu a těšil se velmi vysoké návštěvě diváků. 
Již nyní se těšíme na příš� 31. ročník, který jistě přinese mnoho skvělých cen 
a sportovních zážitků. 

Vladimír Horký

V sobotu 13. 1. 2024 se mladí hasiči sešli v 6:00 před hasičskou zbrojnicí 
a vyrazili na finále Zimního halového kvarteta do Svitávky za rok 2023, na 

které se probojovaly čtyři týmy. Den začal kategorií Juniorky (18–23 let). V této 
kategorii nás reprezentovala Aneta Havlenová a Radka Kadlecová, po minulém 
roku to pro holky bylo velké zklamaní a o prsa skončily na čtvrtém místě časem 
53:04 s. Měl to pro ně být poslední rok, kdy se mohly zúčastnit tohoto seriálu 
soutěží, ale otevřela se další věková kategorie, tak nás budou nadále reprezento-
vat a doufáme, že příš� rok si opět stoupnou na stupně vítězů.

Dál nás čekala kategorie nejmladší, kde nás reprezentovala dvě družstva. První šli 
na start nejmladší B (0–9 let), Petr Mikoláš, Klárka Kadrnožková, Patrik Pitor, Jan 
Havlena ml. Tato čtyřka ukázala, že krásně nahradí naše nejmladší A, protože si 
zaběhli svůj osobák 69:33 s a nakonec skončili na krásném 7. místě.

Po nejmladších nám šli na start starší (0–13 let) Sabina Maštalířová, Karolína 
Hobzová, Marie Möhwaldová, Dominika Polehlová. Holky nám předvedly, že na to 
mají také, ale bohužel jim štěs�čko nepřálo a skončily na 10. místě.

Tak uvidíme, co nám přinese rok 2024, držte nám palce.  Aneta Havlenová

A to, co nás čekalo dál, bylo něco, na co se čekalo celou sezonu 2023. Nejmladší A 
Tereza Möhwaldová, David Procházka, Marek Augus�n, Jose�na Havlenová si 
zaběhli osobák 57:40 a �m se stali mistry Zimního halového kvarteta za rok 2023 ve 
své kategorii. Tato čtyřka se na sezonu 2024 přesouvá do kategorie mladší (0–11 
let), kde je potřeba na první tři místa časy okolo 55 vteřin, ale �hle čtyři jsou 
bojovníci, a když chtějí, tak dokážou nemožné. 

Po náročném dni jsme se po cestě zpátky stavili na burger, který si všichni 
zasloužili, protože výkony byly skvělé.

Finále Zimního halového kvarteta 2024  

30. vánoční turnaj tříčlenných družstev
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Na počátku se naše kapela jmenovala Lezbarock. U jejího zrodu v roce 2006 byli Tomáš 
Rudolecký, Jaromír Augus�n a všichni tři sourozenci Ryglovi. Později na krátký čas 

nesla skupina název Šikmo v rohu, to když na mikrofon přichází zpívat Nikola Slavě�nská. Tu 
v roce 2008 střídá Marcel Havel, název se upravil na Les-Barock a kapela začíná pilně zkoušet 
ve složení Marcel Havel-zpěv, Jaromír Augus�n-kytara, Tomáš Rudolecký-bicí, Filip Rygl-
basa a Adam Rygl-harmonika. 

První veřejné hraní na sebe nenechalo dlouho čekat a Les-Barock začíná vystupovat na 
pódiích. Hrají samostatně na soukromých akcích, ale i veřejně se zábavovými stálicemi jako je  
Vjetef nebo Extáze. Repertoár, který je za tu dobu už velmi obsáhlý, si kapela vybírá převážně 
z hitů českých interpretů. K zahraničním skladbám si píše vlastní texty. K některým songům 
bylo potřeba i dívčího hlasu, tak krátký čas s kapelou vystupovala Pavlína Havlenová. V roce 
2015 opouš� kapelu Filip s Adamem a zbytek z pě�ce muzikantů si dává asi roční pauzu. V roce 
2016 přichází Miroslav Martečík s basou, Marcel bere do ruky elektroakus�ckou kytaru a z 
kvintetu se stává kvartet. V roce 2018 Miroslava Martečík odchází a jeho místo obsazuje 
Michal Kadrnožka. Tomáš k bicím přidal cajon a hrajeme spíše akus�cky pro naši zábavu, 
soukromé akce a zpestření pro hosty po okolních hospůdkách. Nicméně na rock jsme 
nezapomněli. Velké díky patří fanouškům, budeme se těšit na další setkání třeba na vaší akci. 
Za dva roky tu bude Les-Barock 20 let, tak doufáme, že to s vámi někde pěkně oslavíme.

Les - Barock

„No kamaráde, jak bych začal. Moje první umělecké pokusy začaly v roce 1948, to mně bylo 19 let. Začal jsem 
muzicírovat na buben a moje první hudební akce byly narozeniny kamaráda v Hostákově. První ansábl hostákovské 
kapely sestával z trubky, baskřídlovky, dvou klarinetů a já jsem, jak se říká, tloukl buben. Všichni jsme byli Hostákováci, 
a tak jsme hráli bez honoráře a hlavně v Hostákově takové akce jako třeba masopust nebo oslavy narozenin.“

Mistře, děkujeme za rozhovor, přejeme pevné zdraví a ať Vám to hraje.       Ptal se Vítězslav Vitouš Havlena a Jarda Oborný

„S kapelníkem Vávrou jsme takto muzicírovali až do jeho smr� v roku 1994 a �m v podstatě skončila ta velká kapela. 
Ale ani potom jsem s muzikou neskončil, to zkrátka jen tak nejde. A tak jsem nakonec zůstal já, Jenda Mašek na trubku a na harmoniku s námi začala hrát Věra Mašková. To 
už jsme hráli jenom menší akce jako masopusty a narozeniny. V této sestavě jsme hráli až do roku 2004, kdy zemřel trumpeťák Jenda Mašek.“

„Ale ani potom jsem buben nepověsil na hřebík. Jednak žádný hřebík nemám a jednak to zkrátka jen tak nejde odložit paličky a už si nezahrát. A tak jsem si našel nového 
kolegu harmonikáře Jardu Oborného. Nechodíme sice po kše�ech, ale třikrát, čtyřikrát do roka se u mě doma sejdeme a zahrajeme si. Chvilku hrajeme, chvilku povídáme, 
něco zakousneme a vypijeme. Ale vždyť to víš, Viťo, většinou jsi u toho taky. A jsem rád, že můžu muzicírovat. A pokud je v Hostákově nějaká zábava, s manželkou Anežkou 
se sebereme a jdeme za kulturou. A většinou to vyjde, bubeník mě pus� za bubny a já si zase můžu zahrát s celou kapelou.“

„No a tak, když zdraví dá, tak budu muzicírovat jak to půjde. A nejpozději 30. 12. tohoto roku bych si rád zahrál na oslavě svých 95. narozenin.“

„Mistře, řekněte nám něco o vaší umělecké kariéře. Pro čtenáře jenom uvedu, že jste spatřil světlo tohoto světa 
v Hostákově 30.  12.  1929“.

„V roce 1955 byla založena hudební skupina ECHO 55 pod vedením kapelníka Miloše Vávry, učitele z Budišova. To už 
jsme začali pravidelně hrát na pou�ch, masopustech, plesech, svatbách, výročních schůzích a na podobných akcích, 
a to v podstatě každý víkend a za takový ples jsme si v té době každý přišel až na 100 korun, což byl tehdy pěkný výdělek. 
Někdy to byly náročné víkendy a často jsme hráli třeba tři dny v tahu na různých akcích v širokém okolí. A kdo někdy 
hrál, tak ví, že být muzikantem je mnohdy těžká řehole; v zimě zalézá za nehty, v létě je vedro k padnu�. A hlavně 
musíte mít spoustu pochopení od rodiny, hlavně od manželky. Vždycky jsem ale hrál rád a s vědomím, že někomu 
dělám radost. Se vší skromnos� musím říci, že jsme byli opravdu známou kapelou. Hráli jsme převážně lidovky a sem 
tam jsme to proložili nějakou jako moderní skladbou, jak se říkalo „tři na tři“. V té době to byl běžný repertoár. Dneska 
už se poslouchá trochu něco jiného. Ples bych dneska už asi nezahrál.“ (smích)

Miroslav Voborný, muzikantem už 76 let

Tento řez nedlouho po výsadbě je nutný pro lepší růst mladých stromků. Byl proveden hluboký řez stromků (zmlazení) pro růst dřeva. Zjis�li jsme, že u předloni vysazených 
hrušní došlo k vytvoření brachyblastů, což zcela zabrzdilo další růst – došlo k tzv. zababčení. U nově vysazených třešní je po výsadbě nutno založit novou korunu a na to byl 
zaměřen jejich řez. Nyní lze jen doufat, že letošní rok bude na srážky lepší než loňský, jinak bude nutné stromky opět občasně zalévat.    Jan Havlík

V sobotu 10. února byl ve spolupráci ZO ČZS Vladislav s Občanskou inicia�vou Živá Vladislav z.s. proveden řez nově vysazených stromků v aleji nad zemědělským 
družstvem směrem na Hostákov.

Jarní péče o mladé stromy




